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DĖL KIAULIŲ MĖŠLO, KAIP ATSINAUJINANČIO ENERGIJOS IŠTEKLIŲ, 
NAUDOJIMO

2010 m. gegužės 24 d. LR Vyriausybės pasitarimo protokolu Nr.37 LR Žemės ūkio 

ministerijai buvo pavesta iki 2010 m. liepos 1 d. pateikti LR Vyriausybei LR Vyriausybės 1992 m. 

gegužės 12 d. nutarimo Nr.343 „Dėl specialiųjų žemės ir miško naudojimo sąlygų patvirtinimo“ 

pakeitimo projektą. 

2010 m. rugpjūčio 31 d. raštu Nr. 227 kreipėmės į Žemės ūkio ministeriją su paklausimu 

dėl paminėto projekto. 2010 m. rugsėjo 9 d. raštu 31N-z-339/8-1306 buvome informuoti, jog 

projektas buvo parengtas, tačiau derinant su ministerijomis (Sveikatos apsaugos, Aplinkos apsaugos 

bei Teisingumo) gauti prieštaringi pasisakymai, todėl Žemės ūkio ministerija pasiūlė Ministro 

Pirmininko Tarnybai atsisakyti nutarimo keitimo.

Be to Žemės ūkio ministerija akcentavo savo poziciją (pridedamas ministerijos raštas), jog 

„svarbu paskatinti gyvulininkystės įmones gamyboje diegti aplinką tausojančias bei kvapų 

intensyvumą mažinančias technologijas arba naudoti atsinaujinančių energijos išteklių 

technologijas, pagal kurias iš žemės ūkio gamybos atliekų būtų gaminamos biodujos, taip tausojant 

aplinką, mažinant energijos importo priklausomybę, taip pat ir mažinant taršą, sklindančią iš 

gyvulininkystės įmonių.“

Kreipiamės į Jus prašydami pateikti ministerijos poziciją apie kiaulių auginimo fermų 

išmetamo mėšlo, kaip atsinaujinančio energijos išteklių, naudojimo galimybes (privalumus, 

trūkumus, perspektyvas) Lietuvoje. Taip pat prašome pateikti informaciją:

- ar yra numatytas/ketinama numatyti tokio energijos perdirbimo skatinimo planas? ar yra 

svarstyta apie tokiu jėgainių gaminamos energijos dalinį dotavimą?



- Ar numatyta/ketinama numatyti, kur tokias energijos perdirbimo jėgaines reikėtų planingai 

statyti?

PRIDEDAMA:

- Žemės ūkio ministerijos raštas. 
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